


Founded in 1869 by the pioneer Canossian Sisters,
St. Francis’ Canossian College began as a school for 
underprivileged girls in Wanchai. Over the past 155 
years, God’s grace has been guarding and guiding St. 
Francis’ through various stages of redevelopment and 
major constructions. From its humble beginning in a 
simple hut, the college has stood the test of time and 
overcome torrents of challenges in education, now 
standing tall as a well-equipped institution.

“Education is the moulding of the heart.” St. Magdalene of Canossa
會祖聖瑪大肋納‧嘉諾撒曾言：「教育是心靈的陶鑄。」

As a Canossian school which emphasises the Formation of the Heart, we care for 
the moral development and spiritual needs of our students. The Religious and Moral 
Education class is an integral aspect of moral and values education in our school. It 
emphasises the nurture of Gospel values and virtues learned through the words and 
deeds of Jesus.

作為一所以陶育學生心靈為職志的嘉諾撒學校，學校對培育學生的品德及精神價值尤

為重視。學校所有級別均設有宗教教育課，學生通過基督的話語及事蹟，學習福音和

美德，從而培養其優良的品格及正確的價值觀。

The Student Formation Team has been established to strengthen the 
moral formation of students with a switch of themes every three years. 
Through a wide range of activities, we aim at instilling in our students 
a strong sense of discipline, integrity and righteousness, nurturing 
them into individuals whose actions justify their words. In addition, 
the school engages students in lifewide and self-directed learning 

experiences through 
extra-curricular and 
curricular extension 
act iv i t ies such as 
overseas educational 
t r i p s ,  commun i t y 
services and career-
related experience.

The school places emphasis on values education, which we see as 
the cornerstone of holistic education. Dedicated to nurturing students’ 
character, we have identified “Values Education” as one of school’s 
major concerns. Guided by the school motto of “Live by the Truth in 
Love”, we instill in our students correct values and attitudes, such 
as gratitude, respect and commitment, through comprehensive 
teaching and learning experiences across all subject areas and extra-
curricular activities. Our school focuses on broadening students’ 
horizons by creating numerous opportunities for exposure, fostering 
global citizenship, and enhancing civic awareness. Through diverse 
initiatives, we encourage students to reach out and serve the 
community, preparing them to be active, conscientious global citizens. 

本校設有學生培育組，為學生進行品德教育，實行三年一貫的

主題。校方透過多項活動，培育學生成為一個自律誠實、言行

一致、具承擔及富正義感的人。此外，為了讓學生得到全人發

展的機會，培育她們成為終身學習者，本校積極推行全方位學

習及自主學習。前者透過課外活動、課程延伸活動、海外交流

團、社區服務及與工作有關的經歷等，擴闊學生的學習；後者

則透過協助學生訂立個人的學習目標、學習策略、善用資訊科

技，從而提升學生高階思維及解難能力，促進自主學習。

價值觀教育是全人教育的重要元素，本校積極推展價值觀教

育，以校訓「力行仁愛，實踐真理」為綱領，輔以感恩、尊

重、承擔為核心元素，通過各學習領域的學與教，以及其他相

關的學習經歷，培育學生正確的價值

觀和態度。本校亦致力創設不同的學

習機會，拓寬學生視野，培養全球公

民意識。另透過多元化體驗式學習活

動，鼓勵學生積極投入社會服務，成

為熱心的全球公民。

嘉諾撒聖方濟各書院由六位嘉諾撒先鋒修女於1869年創立，學校最初是一所為灣仔貧困少女而設立的學校。在過去155年裡，天主的恩
寵一直守護並引領著學校渡過不同時期的考驗與挑戰。經歷時間洗禮，從簡陋的校舍成為一所設施完善，追求卓越的優質學校，培育社

會棟樑。

School History 學校歷史

Student Formation 學生培育

Canossian Education - Formation of the Heart
嘉諾撒教育 :「心靈陶育」



English is used as the medium of instruction in all subjects except Chinese Language, Chinese History, Putonghua, Information Literacy 
and Religious & Moral Education. The school aims at developing trilingual and biliterate competence in students. Apart from regular 
English classes, students are given the opportunity to enjoy language activities at the English Cafe outside class time. We organize 
annual events, such as English Fun Weeks, to provide opportunities to showcase students’ exemplary work and develop interest in 
language learning beyond the classroom through exhibitions and interactive games.

本校除中國語文、中國歷史、普通話、資訊素養及宗教與倫理教育科外，所有科目皆以英語授課。校方致力培育學生兩文三語的能力，

除常規的語文課堂外，亦設立不同的語文培育小組及活動，例如課外時間設置英語茶座，推行學生英語大使計劃，這均有助在校園內營

造學習英語的氛圍。每個學年都會舉辦英語同樂週，通過展覽或互動遊戲，為學生提供更多運用英語的機會。

Our curriculum framework, based on the seven learning goals, is designed to help students unleash 
their potentials and foster self-directed learning. The school utilizes inquiry-based teaching methods, 
with teachers guiding students through questioning, group discussions, experiments, and the use of 
information technology to foster learning. The Drop Everything And Read (DEAR) reading programme 
aims at broadening students’ scope of knowledge, enhancing their Chinese and English language 
proficiency and promoting leisure reading. In order to facilitate eLearning, the school has implemented 
the Bring Your Own Device (BYOD) initiative for all students. 

本校課程架構的設計，主要是協助學生達至全人發展的七個學習宗旨，促進她們終身學習和啟發潛能。教師透過提問、小組討論、實驗

及運用資訊科技教材，深化學習。另外，本校每日均設有晨讀時間，以擴闊學生視野及提升其中、英語文能力；並設有閱讀獎勵計劃以

鼓勵學生善用課餘時間進行閱讀。為促進學生進行電子學習，本校全面推行「電子學習自攜裝置計劃」，提升課堂教學效能，有助學生

養成自主學習模式的習慣。

Academic Pursuits 學術追求

Language Policy 語文政策

Learning and Teaching Strategies 學習和教學策略



St. Francis’ Canossian College, located on Kennedy 
Road, Wanchai, comprises two compounds occupying 
an area of 8000 square metres. Upon completion 
of the school’s redevelopment project in 2018, new 
facilities have come into use. The new additions 
include the Memory Gallery, Mother of Mercy 
Chapel, basketball court, Amphitheatre, greenery 
corridors and the rooftop garden. The library is 
spacious and equipped with tutorial rooms and cutting-
edge facilities. Other special rooms include computer 
rooms, independent learning centre (ILC) and the STEAM 
Room which was inaugurated in 2023. To support the BYOD initiative, all classrooms 
are equipped with a smart TV (with interactive touch screen display function) to support 
modernized teaching and exploratory learning. 

本校位於灣仔堅尼地道，佔地8000平方米。新
校舍於2018年竣工，新增設施包括校史館、
露天操場、圓形劇場、綠化走廊、聖堂、天

台花園等。除一般學校設備外，特別室包括

圖書館、電腦室、多媒體教學中心、STEAM 
ROOM、語言自習中心。本校全面覆蓋寬頻網
絡，所有課室均安裝互動電子白板，支援教師

及學生進行電子教學和探究式學習。

We provide a diverse array of extra-curricular activities and experiential learning opportunities 
designed to cultivate our students’ collaborative, communication, and leadership skills. Through 
actively participating in competitions, performances, and creative projects, Franciscans consistently 
strive to deliver our best and uphold our culture of excellence, as 
evident by the multitude of awards we have garnered over the 
years.

我們為學生提供各類型的課外活動和體驗式學習機會，培育她們

的團隊協作精神、溝通技能、領導才能等。我校學生在體育和藝

術方面表現出色，無論是競賽、表演還是創作，她們致力追求卓

越，盡展潛能，在本港及全國比賽中均獲得認可和殊榮。

全港校際空手道大賽
中學女子組—全場總亞軍

The 60th School Dance Festival 
(Chinese Dance) 甲級獎

中學辯論比賽2023「馮壽如盃」奪冠

Secondary School Ensemble (String) - 
SFCC String Ensemble - Bronze Award 

Sports and Art Splendour 體藝非凡

School Facilities 校園設施

Cheerleading - Gold and Silver Award in 3rd Hong Kong 
Cheerleading Open Championships division Junior Pom

The 76th Hong Kong Schools Music 
Festival - Plain Song - Secondary School 
Choir - SFCC Senior Choir - Champion

Telephone 電話：2587 2700
9-13 Kennedy Road, Wan Chai, Hong Kong 
香港灣仔堅尼地道9-13號

Webpage 網頁：https://www.sfcc.edu.hk E-Mail 電郵：office@sfcc.edu.hk


